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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Infrastruktury (nr 99)
19 maja 2021 r.
Komisja Infrastruktury, obradująca pod przewodnictwem posła Pawła Olszew-
skiego (KO), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porządek 
dzienny:

– rozpatrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy o auto-
stradach płatnych oraz o Krajowym Funduszu Drogowym oraz niektórych 
innych ustaw (druk nr 1157);
– rozpatrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o ochronie praw nabywcy 
lokalu mieszkalnego lub domu jednorodzinnego oraz o Deweloperskim Fun-
duszu Gwarancyjnym (druk nr 1158).

W posiedzeniu udział wzięli: Magdalena Rzeczkowska sekretarz stanu w Ministerstwie Finansów, 
szef Krajowej Administracji Skarbowej wraz ze współpracownikami oraz Tomasz Chróstny prezes 
Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Kamil Basicki, Elżbieta Kessel i Jakub 
Sindrewicz – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Łukasz Grabarczyk, Magda-
lena Klorek, Adam Niewęgłowski, Mariusz Przerwa i Ewelina Roguska – legislatorzy z Biura 
Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie. Otwieram posiedzenie Komisji Infra-
struktury. Witam panie i panów posłów oraz wszystkich zaproszonych gości.
Informuję,  że posiedzenie  zostało  zwołane  przez marszałek  Sejmu  na podstawie  

art.  198j  ust.  2  regulaminu  Sejmu  i będzie  prowadzone  z wykorzystaniem  środków 
komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość. Zasady 
zabierania głosu przez osoby, które uczestniczą zdalnie, są znane, w związku z powyż-
szym nie będziemy ich powtarzać. Przejdziemy do sprawdzenia kworum.
Proszę o zalogowanie się, wyświetlenie pulpitu do głosowania i oddanie jakiegokol-

wiek głosu. Jeśli jesteśmy gotowi, proszę o wyświetlenie wyników. Głosowało 26 posłów. 
Stwierdzam kworum.
Zgodnie z przedstawionym porządkiem przedmiotem dzisiejszego posiedzenia będzie 

rozpatrzenie uchwał Senatu w sprawie ustaw: o zmianie ustawy o autostradach płatnych 
oraz o Krajowym Funduszu Drogowym oraz niektórych innych ustaw (druk nr 1157); 
oraz o ochronie praw nabywcy  lokalu mieszkalnego  lub domu  jednorodzinnego oraz 
o Deweloperskim Funduszu Gwarancyjnym (druk nr 1158). Przystępujemy do realiza-
cji porządku dziennego.
Po rozpatrzeniu uchwalonej przez Sejm na posiedzeniu 15 kwietnia 2021 r. ustawy 

o zmianie ustawy o autostradach płatnych oraz o Krajowym Funduszu Drogowym oraz 
niektórych innych ustaw Senat odrzuca tę ustawę. Czy jest pan senator Jan Hamerski 
i chciałby zabrać głos? Nie widzę. Czy w związku z tym pani minister chce ustosunkować 
się do decyzji Senatu?
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Sekretarz stanu w Ministerstwie Finansów, szef Krajowej Administracji Skarbowej 
Magdalena Rzeczkowska:

Szanowny  panie  przewodniczący,  szanowni  państwo,  rząd ma stanowisko  odwrotne 
do stanowiska Senatu. Chcielibyśmy, żeby ustawa ta została przyjęta. Ustawa wprowa-
dza szereg korzystnych rozwiązań dla obywateli, usprawniając przejazd autostradami, 
wprowadza wykorzystanie jednolitego systemu poboru opłat drogowych dla wszystkich 
rodzajów pojazdów. Oprócz geolokalizacji wprowadza też rozwiązania biletów autostra-
dowych, przyspiesza ruch, likwiduje bramki, a więc wprowadza przejazd free-flow. Wpro-
wadza również ułatwienia dla przedsiębiorców, przewoźników rejestracji dla pojazdów 
ciężkich do korzystania  z nowych  systemów. Przede wszystkim wprowadza ułatwie-
nia, jeżeli chodzi o dostawców kart flotowych i stwarza możliwość skorzystania z tego 
rodzaju obsługi przy korzystaniu z dróg płatnych. Wprowadza również okres przejściowy 
konieczny do płynnego wdrożenia nowego systemu. Rząd  jest więc za przyjęciem tej 
ustawy i za odrzuceniem stanowiska Senatu.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Przystępujemy więc do rozpatrzenia wniosku Senatu. Kto z pań 
i panów posłów jest za przyjęciem wniosku Senatu o odrzuceniu projektu ustawy? Kto 
jest za? Proszę o wyświetlenie pulpitu do głosowania. Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-
mał? Proszę o wyniki. Głosowało 28 posłów: za 12, przeciw było 16, nikt się nie wstrzy-
mał. Stwierdzam, że Komisja rekomenduje Sejmowi odrzucenie wniosku Senatu.
Komisja musi jeszcze dokonać wyboru posła sprawozdawcy. Dotychczas był to pan 

poseł przewodniczący Polaczek, ale ze względów osobistych nie jest w stanie reprezen-
tować Komisji na posiedzeniu Sejmu. Widzę, że pan przewodniczący chce dokonać zgło-
szenia sprawozdawcy.

Poseł Piotr Król (PiS):
Myślę,  że powiem nie  tylko w imieniu własnym:  Jurku,  dużo,  dużo  zdrowia.  Jurek 
zapewne nas ogląda. Jurek jest po operacji. Wszyscy jesteśmy z tobą, wracaj do nas jak 
najszybciej.
Pozwolę sobie zgłosić, żeby funkcję sprawozdawcy pełnił pan poseł Mariusz Trepka. 

Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Czy pan poseł wyraża zgodę?

Poseł Mariusz Trepka (PiS):
Tak, wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Czy są inne kandydatury? Nie widzę. Nie widzę również sprzeciwu, w związku z tym 
informuję,  że Komisja  dokonała wyboru  pana  posła  Trepki  na posła  sprawozdawcę 
Komisji. Pani minister, wyczerpaliśmy ten punkt. Dziękuję serdecznie.
Przystępujemy do realizacji drugiego punktu posiedzenia Komisji. Po rozpatrzeniu 

uchwalonej przez Sejm na posiedzeniu w dniu 20 kwietnia 2021 r. ustawy o ochronie 
praw nabywcy lokalu mieszkalnego lub domu jednorodzinnego oraz o Deweloperskim 
Funduszu Gwarancyjnym Senat zaproponował wprowadzenie do jej tekstu 16 poprawek.
Czy jest z nami pan senator Ryszard Świlski? Nie ma, przystępujemy więc do rozpa-

trzenia poprawek. Proszę bardzo, Biuro Legislacyjne.

Legislator Adam Niewęgłowski:
Szanowna Komisjo, chcieliśmy tylko zauważyć, że nad poprawkami nr 1 i 6 należy gło-
sować łącznie, ponieważ się ze sobą łączą.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Przystąpimy do rozpatrzenia tych dwóch poprawek, czyli popra-
wek nr 1 i 6. Proszę o wyświetlenie pulpitu do głosowania. Jakie jest stanowisko rządu 
do tych poprawek?



g.k.                5

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji infrastruktury (nr 99)

Radca prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów Jadwiga Teklak-Białek:
Stanowisko jest pozytywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawek nr 1 i 6? Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poproszę o wyniki. Głosowało 32 posłów: 
za było 27, przeciw 5, nikt się nie wstrzymał. Poprawki uzyskały akceptację.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 2. Jakie jest stanowisko rządu?

Radca prezesa UOKiK Jadwiga Teklak-Białek:
Dziękuję. Stanowisko jest negatywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 2. Proszę o wyświe-
tlenie pulpitu do głosowania. Kto z pań  i panów posłów  jest za przyjęciem poprawki  
nr 2? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poproszę o wyniki. Głosowało  
32 posłów: za było 14, przeciw 18, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzyskała akcep-
tacji.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 3. Jakie jest stanowisko rządu?

Prezes Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów Tomasz Chróstny:
Stanowisko rządu jest negatywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Dziękuję. Proszę o wyświetlenie pulpitu do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest 
za przyjęciem poprawki nr 3? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poproszę 
o wyniki. Głosowało 32 posłów: za było 14, przeciw 18, nikt się nie wstrzymał. Poprawka 
nie uzyskała akceptacji.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 4. Jakie jest stanowisko rządu?

Prezes UOKiK Tomasz Chróstny:
Jest negatywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Dziękuję serdecznie. Proszę o wyświetlenie pulpitu do głosowania. Przystąpimy do roz-
patrzenia tej poprawki. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 4? Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poproszę o wyniki. Głosowało 32 posłów: 
za było 10, przeciw 22, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzyskała akceptacji.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 5. Jakie jest stanowisko rządu?

Prezes UOKiK Tomasz Chróstny:
Stanowisko jest pozytywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Dziękuję. Proszę o wyświetlenie pulpitu do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest 
za przyjęciem poprawki nr 5? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poproszę 
o wyniki. Głosowało 32 posłów: za było 29, przeciw 2, wstrzymał się 1 poseł. Poprawka 
uzyskała akceptację.
Poprawkę nr 6  już rozpatrzyliśmy, przystępujemy więc do rozpatrzenia poprawki  

nr 7. Proszę bardzo, Biuro Legislacyjne.

Legislator Adam Niewęgłowski:
Rekomendujemy wspólne głosowanie nad poprawkami nr 7 i 9. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Dziękuję. Jakie jest stanowisko rządu?

Prezes UOKiK Tomasz Chróstny:
Stanowisko jest negatywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie  dziękuję.  Przystępujemy  do rozpatrzenia  poprawek  nr  7  i 9.  Kto  z pań 
i panów posłów jest za przyjęciem tych poprawek? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 
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się wstrzymał? Serdecznie dziękuję. Poproszę o wyświetlenie wyników głosowania. Gło-
sowało 32 posłów: za było 10, przeciw było 22, nikt się nie wstrzymał. Poprawki nie 
uzyskały akceptacji.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 8. Jakie jest stanowisko rządu?

Prezes UOKiK Tomasz Chróstny:
Pozytywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Proszę  o wyświetlenie pulpitu do głosowań. Kto  z pań  i panów 
posłów jest za przyjęciem poprawki nr 8? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-
mał? Poproszę o wyniki. Głosowało 32 posłów i 32 było za. Poprawka uzyskała akceptację 
Komisji.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 10. Jakie jest stanowisko rządu?

Prezes UOKiK Tomasz Chróstny:
Stanowisko jest negatywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Proszę o wyświetlenie pulpitu do głosowania. Kto z pań i panów 
posłów jest za przyjęciem poprawki nr 10? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-
mał? Dziękuję serdecznie. Proszę o wyniki. Głosowało 33 posłów: za było 15, przeciw 18, 
nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzyskała akceptacji Komisji.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 11. Jakie jest stanowisko rządu?

Prezes UOKiK Tomasz Chróstny:
Stanowisko jest negatywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Proszę o wyświetlenie pulpitu do głosowania. Kto z pań i panów 
posłów jest za przyjęciem poprawki nr 11? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-
mał? Dziękuję. Proszę o wyświetlenie wyników. Głosowało 33 posłów: za było 15, przeciw 
18, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzyskała akceptacji.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 12. Biuro Legislacyjne?

Legislator Adam Niewęgłowski:
Szanowna Komisjo, rekomendujemy głosować łącznie na poprawkami nr 12 i 14.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Jakie jest stanowisko rządu?

Prezes UOKiK Tomasz Chróstny:
Pozytywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Dziękuję. Przystępujemy więc do rozpatrzenia poprawek nr 12 i 14. Proszę o wyświe-
tlenie pulpitu do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawek  
nr 12 i 14? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poproszę o wyniki. Gło-
sowało 31 posłów: 30 było za, przeciw był 1 poseł, nikt się nie wstrzymał. Poprawki 
uzyskały akceptację.
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 13. Biuro Legislacyjne, proszę.

Legislator Adam Niewęgłowski:
Szanowna  Komisjo,  chciałem  odnieść  się  do poprawki  nr  13,  która  usuwa  ust.  2  
z art. 59. Rozumiemy, że pomimo tego, że będzie usunięty ust. 2, który mówi o trybie, 
a zasadniczo o Kodeksie postępowania karnego, który jest właściwy dla art. 59, i że nie 
będzie wątpliwości co do tego, że to właśnie k.p.k. będzie stosowany w zakresie art. 59. 
Rozumiemy, że to będzie a contrario. Ponieważ tylko w jednym przepisie, mianowicie 
w art. 57 będziemy mieli do czynienia z trybem w sprawach o wykroczenia,  to tutaj, 
w art. 59 mimo usunięcia ust. 2 nie będzie wątpliwości, że właściwym trybem będzie 
k.p.k., jednakże prosilibyśmy o jasną deklarację ze strony rządowej. Dziękuję.
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Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Proszę bardzo, strona rządowa.

Radca prezesa UOKiK Jadwiga Teklak-Białek:
Tak, potwierdzam, nie będzie takich wątpliwości.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Jakie jest stanowisko rządu?

Radca prezesa UOKiK Jadwiga Teklak-Białek:
Pozytywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie  dziękuję.  Przystępujemy  do rozpatrzenia  poprawki  nr  13.  Proszę  o wyświe-
tlenie  pulpitu  do głosowania.  Kto  z pań  i panów  posłów  jest  za przyjęciem  poprawki  
nr 13? Kto  jest za? Kto  jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poproszę o wyniki. Głosowało  
32 posłów: za było 30, 1 poseł był przeciw, wstrzymał się 1. Poprawka uzyskała akceptację.
Poprawkę nr 14 rozpatrzyliśmy, przystępujemy więc do rozpatrzenia poprawki nr 15. 

Proszę bardzo, Biuro Legislacyjne.

Legislator Adam Niewęgłowski:
Rekomendujemy głosować łącznie nad poprawkami nr 15 i 16. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Pan poseł Szczepański, do poprawek nr 15 i 16.

Poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Do poprawki nr 15. Ponieważ nie mam przy sobie tej zasadniczej ustawy, czy mogliby 
państwo powiedzieć, czego dotyczy art. 66?

Prezes UOKiK Tomasz Chróstny:
Art.  66  dotyczy  przekazania w tym  roku  środków  z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa do Funduszu Dopłat. Mowa jest o kwocie 500 mln zł.

Poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Jakie jest stanowisko rządu do obydwu poprawek?

Prezes UOKiK Tomasz Chróstny:
Negatywne.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Przystępujemy do rozpatrzenia poprawek nr 15 i 16. Proszę o wyświe-
tlenie pulpitu do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem tych poprawek? 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poproszę o wyniki. Głosowało 34 posłów: 
za było 12, przeciw 17, wstrzymało się 5. Poprawki nie uzyskały akceptacji.
Wyczerpaliśmy rozpatrywanie poprawek Senatu do niniejszej ustawy. 
Musimy jeszcze dokonać wyboru posła sprawozdawcy. Dotychczas była to pani poseł 

Anna Paluch. Rozumiem, że pani poseł wyraża wolę kontynuowania tej misji?

Poseł Anna Paluch (PiS):
Oczywiście, wyrażam wolę bycia sprawozdawcą w imieniu Komisji.

Przewodniczący poseł Paweł Olszewski (KO):
Serdecznie dziękuję. Nie widzę innych zgłoszeń. Nie widzę sprzeciwu. Na tym wyczer-
paliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. Bardzo serdecznie państwu dziękuję.


